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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg
Christiansborg 
1240 København K

Miljø- og Planlægningsudvalget har i brev af 3. februar 2010 stillet mig følgende 
spørgsmål 379 alm. del, stillet efter ønske fra Anne Grete Holmsgaard (SF), som jeg 
hermed skal besvare foreløbigt.

Spørgsmål 379:

"Kan ministeren oplyse, hvor stort beløb Danmark har købt flykvoter for i 
forbindelse med COP15, hvor mange rejsende det har dækket, og om beløbet er 
blevet større end oprindelig forventet på grund af, at deltagerantallet på COP15 
blev meget stort?"

Svar:

Der er afsat 5,3 mio. kr. til hjemtagelse af CDM-kreditter til dækning af drivhusgas-
emissioner forbundet med afholdelsen af COP15. Energistyrelsen har til dette formål 
indgået kontrakt om hjemtagelse af 60.000 kreditter fra et projekt, der energieffektivi-
serer teglværker i Bangladesh.

Det endelige antal kreditter som er nødvendigt for at klimaneutralisere COP15 er ba-
seret på to ting; Emissioner fra transport til og fra COP15 som beregnes i samarbejde 
med UNFCCC sekretariatet og lokale ikke-kvoteomfattede emissioner som beregnes 
af Udenrigsministeriet i samarbejde med et privat revisionsfirma. Den endelige opgø-
relse foreligger endnu ikke.

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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